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PROTOKÓŁ Nr XVIII/20 

z sesji Rady Miejskiej w Trzebnicy 

z dnia 20 lipca 2020 roku 

 

Załączniki do protokołu: 

• Nr 1 - lista obecności radnych 

• od nr 2 do nr 14 - uchwały Rady Miejskiej w Trzebnicy 

• nr 15 – imienna lista głosowań. 

• nr 16 – wniosek o zmianę porządku obrad. 

• nr 17 - Uchwała Nr IV/49/20 RIO we Wrocławiu z dnia 4 maja 2020 r.  

• nr 18 - wniosek Komisji Rewizyjnej z dnia 15.06.2020 r. do RIO we Wrocławiu. 

• nr 19 - Uchwała nr IV/68/2020 RIO opinia na temat wniosku Komisji Rewizyjnej z dnia 

26.06.2020 r.  

 

Nieobecni radni: Artur Gajowy, Zbigniew Kuźma, Małgorzata Lecyk.  

Stan radnych – 21. 

Stan radnych w dniu sesji – 18.  

 

       XVIII sesja Rady Miejskiej odbyła się w sali nr 48 budynku Urzędu Miejskiego w Trzebnicy.   

Obrady rozpoczęły się o godzinie 12:00. 

Przewodniczący Rady Miejskiej w Trzebnicy Mateusz Stanisz na wstępie stwierdził quorum, po 

czym słowami cyt.: „otwieram obrady XVIII sesji Rady Miejskiej w Trzebnicy” dokonał jej 

otwarcia. Powitał Burmistrza Marka Długozimę, skarbnik Barbarę Krokowską, panie i panów 

radnych oraz przedstawicieli mediów. Poinformował, że radni porządek wraz z zawiadomieniem 

otrzymali. Poinformował, że do biura rady wpłynął wniosek o zmianę porządku obrad (załącznik  

nr 16 do niniejszego protokołu), poprosił o wprowadzenie zmian do porządku: w punkcie 10 prosił 

dopisać autopoprawkę do projektu uchwały w sprawie zmiany do Wieloletniej Prognozy 

Finansowej Gminy Trzebnica na rok 2020 i lata, w punkcie 11 autopoprawka do projektu uchwały 

w sprawie zmian w budżecie Gminy Trzebnica na 2020 rok, poprosił o dopisanie w punkcie  

19 podjęcie uchwały w sprawie udzielenia dotacji na sfinansowanie prac konserwatorskich, 

restauratorskich lub robót budowlanych przy zabytku wpisanym do rejestru zabytków, w punkcie 

20 podjęcie uchwały w sprawie rozpatrzenia skargi na działalność Burmistrza Gminy Trzebnica.  

Porządek przedstawia się następująco: 

1. Otwarcie sesji. 

2. Przedstawienie porządku obrad. 

3. Wnioski o zmianę porządku obrad. 

4. Przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji Rady Miejskiej. 

5. Raport o stanie Gminy Trzebnica za 2019 r. 

6. Debata nad raportem o stanie Gminy Trzebnica za 2019 rok. 

7. Podjęcie uchwały w sprawie udzielenia wotum zaufania Burmistrzowi Gminy Trzebnica. 

8. Sprawozdanie z wykonania budżetu Gminy Trzebnica za 2019 rok. 
a) odczytanie uchwały Składu Orzekającego Regionalnej Izby Obrachunkowej  

we Wrocławiu w sprawie wyrażenia opinii o przedłożonym przez Burmistrza Gminy Trzebnica 

sprawozdaniu z wykonania budżetu gminy za 2019 r., 

b) odczytanie wniosku Komisji Rewizyjnej w sprawie udzielenia absolutorium Burmistrzowi 

Gminy Trzebnica za 2019 r., 

c) odczytanie uchwały Składu Orzekającego Regionalnej Izby Obrachunkowej  

we Wrocławiu w sprawie wyrażenia opinii o wniosku Komisji Rewizyjnej, 

d) dyskusja nad sprawozdaniem finansowym, sprawozdaniem z wykonania budżetu gminy oraz 

informacja o stanie mienia Gminy, 

e) podjęcie uchwały w sprawie zatwierdzenia sprawozdania finansowego Gminy Trzebnica wraz ze 

sprawozdaniem z wykonania budżetu za 2019 r.,  

f) podjęcie uchwały w sprawie udzielenia Burmistrzowi Gminy Trzebnica absolutorium z tytułu 



2 

 

wykonania budżetu za 2019 r. 

9. Sprawozdanie Burmistrza z realizacji zadań własnych gminy między sesjami. 

10. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany do Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Trzebnica na 

rok 2020 i lata następne wraz z autopoprawką. 

11. Podjęcie uchwały w sprawie zmian w budżecie Gminy Trzebnica na 2020 rok wraz  

z autopoprawką. 

12. Podjęcie uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej Powiatowi Trzebnickiemu. 

13. Podjęcie uchwały w sprawie zarządzenia wyboru sołtysa i członków rady sołeckiej w Sołectwie 

Skarszyn. 

14. Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia zmiany Uchwały nr X/117/2015 Rady Miejskiej  

w Trzebnicy z dnia 29 października 2015 roku w sprawie „Programu Gospodarki 

Niskoemisyjnej dla Zintegrowanych Inwestycji Terytorialnych Wrocławskiego Obszaru 

Funkcjonalnego – Gmina Trzebnica”. 

15. Podjęcie uchwały w sprawie przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu 

zagospodarowania przestrzennego dla części terenu wsi Raszów, gm. Trzebnica. 

16. Podjęcie uchwały w sprawie przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu 

zagospodarowania przestrzennego wsi Nowy Dwór. 

17. Podjęcie uchwały w sprawie przystąpienia do procedury zmiany granic miasta Trzebnica oraz 

przeprowadzenia konsultacji społecznych z mieszkańcami obrębu Nowy Dwór. 

18. Podjęcie uchwały w sprawie Inicjatywy Obywatelskiej dotyczącej pozostawienia/przywrócenia 

zamkniętych od 01.06.2020 r. przystanków komunikacyjnych autobusowych dla przewoźników 

międzymiastowych przy ul. K. Dz. W Bochenka w Trzebnicy. 

19. Podjęcie uchwały w sprawie udzielenia dotacji na sfinansowanie prac konserwatorskich, 

restauratorskich lub robót budowlanych przy zabytku wpisanym do rejestru zabytków. 

20. Podjęcie uchwały w sprawie rozpatrzenia skargi na działalność Burmistrza Gminy Trzebnica. 
21. Komunikaty. 

22. Zamknięcie XVIII sesji Rady Miejskiej w Trzebnicy. 

Przewodniczący odnosząc się do wniosku o zmianę porządku obrad poinformował, że podczas 

komisji ds. budżetu pani naczelnik wyjaśniała, że uchwała dotycząca przystąpienia do procedury 

zmiany granic miasta Trzebnica oraz przeprowadzenia konsultacji społecznych z mieszkańcami 

obrębu Nowy Dwór nie generuje kosztów, jest uchwałą intencyjną.  

Głosowanie wniosku o zmianę porządku obrad: „za” –3, „przeciw” – 12, „wstrzymało się od 

głosu” –3. Wniosek został odrzucony. 

 

Głosowanie zaproponowanego porządku obrad ze zmianami: „za” – 14, „przeciw” – 0, 

„wstrzymało się od głosu” – 4. Porządek został przyjęty. 

 

Ad 4 

Przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji Rady Miejskiej. 

Prowadzący poinformował, że protokół z poprzedniej sesji Rady Miejskiej był wyłożony  

w biurze i nie wpłynęły do niego żadne uwagi. Głosowanie: „za” – 12, „przeciw” – 1, 

„wstrzymało się od głosu” - 5. Protokół został przyjęty. 

 

Ad 5 

Raport o stanie Gminy Trzebnica za 2019 r. 

Przewodniczący Rady przypomniał, że raport radni otrzymali w ustawowym terminie, po czym 

udzielił głosu Burmistrzowi Gminy. 

Burmistrz powitał wszystkich serdecznie, następnie powiedział, że raport radni otrzymali, został też 

opublikowany na stronie Urzędu. Następnie zaprezentował raport w postaci multimedialnej. 
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Ad 6 

Debata nad raportem o stanie Gminy Trzebnica za 2019 rok. 

Prowadzący poinformował, że ustawa przewiduje debatę i w pierwszej kolejności głos zabiorą radni 

a następnie mieszkańcy. Zgłosiło się dwóch mieszkańców.  

Dla zachowania porządku poprosił o zgłaszanie do udziału w debacie radnych, którym w kolejności 

zgłoszenia będzie udzielany głos. Do debaty zgłosili się radni: Mirosław Marzec, Krzysztof 

Śmiertka, Renata Bujak – Ziółkowska, Janusz Szydłowski. 

Radny Mirosław Marzec powiedział, że w raporcie wykazano za małą liczbę interpelacji oraz 

wybrano złe miasta do porównania. 

Radny Krzysztof Śmiertka poinformował, że raport powinien być bardziej precyzyjny, dane nie 

powinny być różne. Stosunek dochodów do wydatków w 2019 r. wyniósł blisko 103% przez  

co ERGO na odbiorze odpadów jest cały czas na plusie. W grudniu zadłużenie wynosiło około pół 

miliona, a na początku roku 2020 trzeba było dołożyć do gminnej kasy około 5 000 000 zł. Jeżeli 

chodzi o wydatki bieżące, na gospodarkę odpadami w przeliczeniu na tonę odpadów, na podstawie 

raportu wynika, że te wydatki z każdym rokiem maleją. Jednak śmieci są coraz rzadziej wywożone, 

a jednocześnie podwyższane są opłat. Dochód z tytułu podatku dochodowego na jednego 

mieszkańca w 2019 roku wykazano 1035,49 zł, po dodaniu wartości z podatku CIT to daje 1070 zł 

na mieszkańca, a z raportu wynika, że kwota wynosi 1225,61 zł. 

Radny Mirosław Marzec odnośnie wydatków inwestycyjnych zwrócił uwagę, że spółki gminne 

dokapitalizowano w wysokości 1 764 000 zł i 1 394 000 zł. 

Radny Krzysztof Śmiertka powołał się na raport z Najwyższej Izby Kontroli, w którym wskazano 

nierzetelne dokumentowanie operacji finansowych dotyczących zamówień publicznych, 

dokonywanie operacji finansowych niezgodnie z zawartymi umowami i aneksami. Brak 

efektywnych mechanizmów przekazywania ważnych informacji w obrębie struktury organizacyjnej 

jednostki. Za czyny opisane odpowiedzialność ponosi Burmistrz. Odnośnie hasła, że urząd pełni 

służbę mieszkańcom, dba o profesjonalne podejście do wszystkich interesantów, radny stwierdził, 

że nie może się z tym zgodzić. Zapytał odnośnie budżetu obywatelskiego, dlaczego został 

odrzucony projekt Fundacji Brawo Ty, czy to, dlatego, że jest to członek APN TALENT. Projekt 

dotyczył bezpłatnego, mobilnego badania krwi mieszkańcom powyżej 70 roku życia. Natomiast 

wdrożono projekt, pomnik nienarodzonego dziecka za kwotę 100 000 zł, którego pomysłodawcą 

był radny Mateusz Kempa. 

Radny Mirosław Marzec powiedział, że na jednej ze stron wskazano gminną strefę aktywności  

na powierzchni 100 hektarów, a obok przy graficznym 2,02 hektara. W raporcie NIK wskazano,  

że GKS Polonia Trzebnica jest na preferencyjnych warunkach w stosunku do innych klubów na 

terenie gminy Trzebnica. 

Radna Renata Bujak – Ziółkowska zaznaczyła, że raport jest uogólniony. Wpisano, że jest 

korzystna demograficzna sytuacja tylko, że podano w 2018 roku 24 100 mieszkańców, a w 2019 

roku 23 490 mieszkańców, czyli mniej. Radni z KO oraz PiS zostali wymienieni w raporcie tylko, 

jako członkowie komisji. Raport powinien przybliżyć, w jakiej kondycji znajdują się spółki 

komunalne. Dodała, że sołtysi powinni być zapraszani na sesje Rady. Komisje powinny spotykać 

się częściej, powinien być ułożony plan pracy. 

Radny Mateusz Kempa odnosząc się do słów radnego Śmiertki wyjaśnił, że nie był wnioskodawcą 

projektu budowy pomnika, zaangażował się tylko w zbieranie podpisów. 

Przewodniczący Rady Miejskiej w Trzebnicy Mateusz Stanisz dodał, że budżet obywatelski jest po 

to, aby obywatele mogli zgłosić każdą inicjatywę, radny nie ma prawa oceniać czy projekt jest 

dobry czy nie. 

Radny Artur Kania poinformował, że pomnik, który proponuje się żeby powstał to jest przede 

wszystkim grobowiec. W projekt zaangażowali się ludzie skupieni przy organizacji CARITAS, sam 

brał udział w kweście.  

Radny Mirosław Marzec zapytał o wskaźnik B12, wysokość długu na jednego mieszkańca. W 2019 

roku pokazano 2 872 zł, o około 1 000 zł więcej niż w 2016 roku. Dane są nie prawdziwe powinno 

być 3 400 zł. 
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Radny Krzysztof Śmiertka dodał, że statystyka w raporcie jest błędna. Na jednej stronie wykazano, 

że gmina liczy 23 490 mieszkańców, a na innej 24 080. 

Radny Janusz Szydłowski w imieniu Klubu PiS poinformował, że raport omawia stan gminy bez 

uwzględnienia wielu problemów, z którymi gmina musi się mierzyć. Wskazano wiele dziedzin 

aktywności gminy, ale nie zostały omówione zagrożenia dla stabilności finansowej, płynnej 

realizacji inwestycji. Raport informuje, że zostało wybudowane 0,5 km nowej sieci kanalizacyjnej, 

nic nie mówi o modernizacji już istniejącej sieci. Martwi słaby nadzór nad realizacją bieżących 

inwestycji. Nie doszłoby do wstrzymania budowy hali widowiskowo – sportowej przy Szkole 

Podstawowej nr 2 w Trzebnicy gdyby była prowadzona zgodnie z projektem. Budowa dworca 

autobusowego bez konsultacji z mieszkańcami. Rolą samorządu jest zaspakajanie potrzeb 

mieszkańców, a przerwanie inwestycji pn. Budowa i adaptacja pomieszczeń po byłym sanepidzie 

jest wbrew potrzebującym mieszkańcom gminy. Według raportu RIO gmina Trzebnica zajmuje 

trzecie miejsce pod względem zadłużonych gmin dolnośląskich. Nie deprecjonuje się osiągnięć 

gminy wskazuje tylko niedomagania. 

Przewodniczący oddał głos mieszkańcom gminy Trzebnica. 

Pierwszy mieszkaniec powiedział, że przez 2,5 roku istnienia Klub APN TALENT dał się poznać, 

jako organizacja, która aktywnie określa swoje potrzeby i przez to są karani poprzez brak równości 

traktowania. W raporcie brakuje między innymi, że gmina dwukrotnie w 2019 roku przegrała 

sprawy sądowe jak również, że dwoje urzędników ma zarzuty w związku z nieudostępnieniem 

informacji publicznej. Dlaczego gmina nie opublikowała żadnego dokumentu związanego  

ze sportem. W 2019 roku na utrzymanie obiektów sportowych wydano ponad 2 000 000 zł, a czy  

są gdzieś wskaźniki ile osób korzystało z tych obiektów.  

Drugi mieszkaniec zaznaczył, że raport jest mało wiarygodny skoro jest tyle uwag. Powiedział,  

że APN TALENT jest stowarzyszeniem, które ma prawie trzy lata. Finansuje się prawie w całości 

samo z małymi dotacjami od innych gmin. GKS Polonia jest dofinansowana przez Burmistrza 

600 000 zł. Kluby grają na tym samym poziomie rozgrywkowym, a APN TALENT otrzymuje 

1 000 zł rocznie. 

Prowadzący oddał głos Burmistrzowi Gminy Trzebnica. 

Burmistrz Gminy Trzebnica Marek Długozima odnosząc się do wcześniejszych wypowiedzi 

poinformował, że APN TALENT permanentnie donosi na urzędników do wszystkich instytucji. 

Jeżeli chodzi o udostępnienie informacji publicznej to dziennie wpływa kilkadziesiąt. W gminie 

funkcjonuje kilkadziesiąt stowarzyszeń, organizacji i z nikim nie ma problemu. Wszystko musi być 

na zdrowych zasadach, już w tamtym roku prowadzone były rozmowy na ten temat. Mamy 30 lecie 

samorządu, gmina Trzebnica, jako jedyna z powiatu znalazła się w 100 gmin najbardziej 

rozwijających się w 30 leciu. Przeniesienie centrum autobusowego między innymi ograniczyło 

emisję spalin. Jeżeli chodzi o budżet obywatelski to radny Śmiertka mówi o budżecie 2020 roku, 

który z raportem nie ma nic wspólnego. Jednak gdyby fundacja złożyła wniosek prawidłowo to nie 

zostałby odrzucony. Odnosząc się do budynku po byłym sanepidzie wyjaśnił, że trwają prace 

związane przystosowaniem budynku na mieszkania. Powstanie osiem mieszkań. Projekt wymaga 

poprawki. Co do raportu NIK jest to nieprawda. Burmistrz dodał, iż nie otrzymał raportu, nie ma 

informacji jak się zakończył, jakie są zalecenia, RIO nie wystąpiło o wyjaśnienia. Poinformował,  

że popełnia błędy, jest otwarty na krytykę. Jeżeli chodzi o zadłużenie to są gminy, które są bardziej 

zadłużone.  

 

Ad 7 

Prowadzący zamknął debatę i poddał pod głosownie projekt uchwały w sprawie udzielenia 

Burmistrzowi Gminy Trzebnica wotum zaufania; „za” – 12, „przeciw” – 4, „wstrzymało się od 

głosu” – 2. Uchwała Nr XVIII/194/20 w sprawie udzielenia Burmistrzowi Gminy Trzebnica 

wotum zaufania, została podjęta.  

Po czym złożył Burmistrzowi gratulacje. 

Prowadzący przeszedł do kolejnego punktu porządku obrad.  
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Ad 8 

Przewodniczący Rady Mateusz Stanisz przedstawił tryb podejmowania uchwały o udzielenie 

absolutorium: 

8. Sprawozdanie z wykonania budżetu Gminy Trzebnica za 2019 r.: 

a) odczytanie uchwały Składu Orzekającego Regionalnej Izby Obrachunkowej  

we Wrocławiu w sprawie wyrażenia opinii o przedłożonym, przez Burmistrza Gminy 

Trzebnica sprawozdaniu z wykonania budżetu gminy za 2019 r., 

b) odczytanie wniosku Komisji Rewizyjnej w sprawie udzielenia absolutorium 

Burmistrzowi Gminy Trzebnica za 2019 r., 

c) odczytanie uchwały Składu Orzekającego Regionalnej Izby Obrachunkowej   

we Wrocławiu w sprawie wyrażenia opinii o wniosku Komisji Rewizyjnej, 

d) dyskusja nad sprawozdaniem finansowym, sprawozdaniem z wykonania budżetu gminy 

oraz informacja o stanie mienia Gminy,  

e) podjęcie uchwały w sprawie zatwierdzenia sprawozdania finansowego Gminy Trzebnica 

wraz ze sprawozdaniem z wykonania budżetu za 2019 r., 

f) podjęcie uchwały w sprawie udzielenia Burmistrzowi Gminy Trzebnica absolutorium  

z tytułu wykonania budżetu za 2019 r. 

 

Ad 8a 

Przewodniczący udzielił głosu skarbnik Gminy Trzebnica, która odczytała uchwałę   

nr IV/49/2020 Składu Orzekającego Regionalnej Izby Obrachunkowej we Wrocławiu z dnia  

4 maja 2020 r.(załącznik nr 17 do niniejszego protokołu). Skład Orzekający Regionalnej Izby 

Obrachunkowej we Wrocławiu wydał opinię pozytywną w sprawie opinii  

o przedłożonym przez Burmistrza Gminy Trzebnica sprawozdaniu z wykonania budżetu Gminy 

Trzebnica za 2019 rok. 

Ad 8b 

Prowadząc udzielił głosu Przewodniczącej Komisji Rewizyjnej, która odczytała wniosek komisji 

skierowany do Regionalnej Izby Obrachunkowej we Wrocławiu, w którym pozytywnie opiniuje 

wykonanie budżetu Gminy Trzebnica za rok 2019 i wnioskuje o udzielnie absolutorium 

Burmistrzowi Gminy Trzebnica (załącznik nr 18 do niniejszego protokołu). 

Ad 8c 

Przewodnicząca Komisji Rewizyjnej Maria Ciepluch odczytała Uchwałę nr IV/68/2020 Składu 

Orzekającego Regionalnej Izby Obrachunkowej we Wrocławiu z dnia 26 czerwca 2020 r.  

w sprawie opinii o wniosku Komisji Rewizyjnej Rady Miejskiej w Trzebnicy w sprawie udzielenia 

absolutorium Burmistrzowi Gminy Trzebnica za 2019 rok (załącznik nr 19 do niniejszego 

protokołu). Skład Orzekający Regionalnej Izby Obrachunkowej we Wrocławiu wydał opinię 

pozytywną o wniosku Komisji Rewizyjnej Rady Miejskiej w Trzebnicy w sprawie udzielenia 

absolutorium Burmistrzowi Gminy Trzebnica. 

Ad 8d 

Przewodniczący Rady otworzył dyskusję. 

Radny Mirosław Marzec zapytał o środki transportu, na początku roku było 571 771,55 zł, na 

koniec 267 436,22 zł. Dlaczego jest różnica w bilansie. 

Skarbnik Barbara Krokowska poinformowała, że w informacji dodatkowej są przedstawione stany  

i środki transportu. Wartość początkowa brutto na początku roku wynosiła 935 700 do tego należy 

przeczytać z informacji dodatkowej informację o umorzeniach. 

Radny Krzysztof Śmiertka zapytał o akcje i udziały. Stan na początku roku wykazano 3 140 500 zł, 

a na koniec roku 3 310 000 zł. 

Skarbnik Barbara Krokowska wyjaśniła, że w tej pozycji można wykazać tylko te akcje i udziały, 

które zostały zarejestrowane przez KRS. 

Radny Krzysztof Śmiertka zaznaczył, że jeżeli były podpisywane umowy w tamtym roku  

to powinno się znaleźć. 
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Skarbnik Barbara Krokowska odparła, że objęcie udziałów a wykazanie w księgach to jest różnica. 

Można wpisać akcje dopiero wtedy, gdy zostaną wpisane do KRS. 

Radny Krzysztof Śmiertka powiedział, że w 2019 roku nie wykazano dokapitalizowania spółki 

Polonia. 

Skarbnik Barbara Krokowska odpowiedziała, że sprawozdanie budżetowe a sprawozdanie 

finansowe to jest zupełnie inna prezentacja danych. Nie można w pozycji akcje i udziały wpisać 

innych akcji niż wpisane w KRS. 

Radny Krzysztof Śmiertka zapytał o dział 630 w sprawozdaniu z przebiegu wykonania budżetu. 

Wykazano, że wypłacona została kwota 182 721,42 zł na zachowanie i udostępnienie Winnej Góry 

na cele turystyczne. Całość zadania została zapłacona w 2018 roku, dlaczego znalazła się tutaj. 

Skarbnik Barbara Krokowska poinformowała, że przedmiotem analizy był rok 2019. Na pewno 

było to omawiane przez radnych na sesjach. Trudno teraz powiedzieć czy dotyczyło  

to niewygasających wydatków. Z opisu otrzymanego od wydziału merytorycznego wynika,  

że wykonano pierwszy etap inwestycji, w skład, którego wchodzi tzw. mała architektura. 

Radny Krzysztof Śmiertka zapytał o dział 750, galeria wystawiennicza. Wykazano, że zapłacono 

prawie 100% kwoty. 

Skarbnik Barbara Krokowska powiedziała, że nie jest wykazane, iż zapłacono tylko jest wskazane 

wykonanie budżetu dla 2019 roku. 

Radny Janusz Szydłowski zadał pytanie do sprawozdania rocznego z wykonania budżetu. Strona 18 

pkt. 66 dotyczący dokumentacji projektowej na potrzeby biblioteki. Było już kilka propozycji 

lokalizacji. Obecnie jest nowa koncepcja, czy ta dokumentacja projektowa, która została 

zrealizowana będzie dotyczyła tej biblioteki. 

Burmistrz Gminy Trzebnica Marek Długozima odparł, że wcześniejszą lokalizacją był ratusz jednak 

pojawiła się nowa koncepcja przy ul. H. Pobożnego i projektant uzyskał już pozwolenie na budowę. 

Gmina złożyła wniosek o dofinansowanie. 

Radny Krzysztof Śmiertka powiedział, że w informacji o stanie mienia komunalnego jest 

wykazane, że GKS Polonia na koniec roku miała kapitał w wysokości 490 500 zł, teraz jest  

594 000 zł. 

Skarbnik Barbara Krokowska poinformowała, że udziały stają się udziałami w momencie 

zarejestrowania w KRS. 

Prowadzący zamknął dyskusję nad sprawozdaniem. 

Ad 8e 

Prowadzący poddał pod głosowanie projekt uchwały w sprawie zatwierdzenia sprawozdania 

finansowego Gminy Trzebnica wraz ze sprawozdaniem z wykonania budżetu za 2019 r.: „za” – 12,  

„przeciw”- 3, „wstrzymało się od głosu” – 3.  

Uchwała Nr XVIII/195/20 w sprawie zatwierdzenia sprawozdania finansowego Gminy 

Trzebnica wraz ze sprawozdaniem z wykonania budżetu za 2019 r, została podjęta. 

Ad 8f 

Podjęcie uchwały w sprawie udzielenia Burmistrzowi Gminy Trzebnica absolutorium  

z tytułu wykonania budżetu za 2019 r. 

Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie projekt uchwały w sprawie udzielenia Burmistrzowi 

Gminy Trzebnica absolutorium z tytułu wykonania budżetu za 2019 r.: „za” – 12, „przeciw” – 3, 

„wstrzymało się od głosu” – 3.  

Uchwała Nr XVIII/196/20 w sprawie udzielenia Burmistrzowi Gminy Trzebnica absolutorium  

z tytułu wykonania budżetu za 2019 r, została podjęta. 

Prowadzący stwierdził, że Rada Miejska w Trzebnicy udzieliła Burmistrzowi absolutorium  

z tytułu wykonania budżetu za rok 2019, następnie złożył Burmistrzowi gratulacje  

i życzył dalszych sukcesów. 

Burmistrz Gminy Trzebnica Marek Długozima podziękował przewodniczącemu, radnym  

i współpracownikom. 
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Ad 9 

Sprawozdanie Burmistrza z realizacji zadań własnych gminy między sesjami. 

Burmistrz przedstawił sprawozdanie z realizacji zadań własnych gminy od ostatniej sesji  

tj. od dnia 9 czerwca 2020 r.  

Radny Mirosław Marzec zapytał o barierki przy ul. Grota–Roweckiego w Trzebnicy. 

Przewodniczący Rady Miejskiej w Trzebnicy powiedział, że nie dotyczy to sprawozdania 

Burmistrza. 

Burmistrz Gminy Trzebnica Marek Długozima wyjaśnił, że barierki zostały zaprojektowane przez 

projektanta, zostały zrobione zgodnie z projektem i przepisami prawa. Służą bezpieczeństwu. 

Radna Maria Ciepluch dodała, że koło miejscowości Skokowa są identyczne barierki i nikomu 

to nie przeszkadza. 

 

Ad 10 

Podjęcie uchwały w sprawie zmiany do Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Trzebnica na rok  

2020 i lata następne wraz z autopoprawką. 

Prowadzący poinformował, że projekt był omawiany podczas komisji następnie poprosił  

o zadawanie pytań. 

Radny Krzysztof Śmiertka zapytał odnośnie hali widowiskowo-sportowej, dlaczego widnieje kwota 

18 000 000 zł, a ze sprawozdania wynika około 20 000 000 zł. 

Skarbnik Barbara Krokowska wyjaśniła, że wynika to z ksiąg poszczególnych lat. Spłacany jest 

wykup wierzytelności, częściowo już spłacony. 

Radna Renata Bujak – Ziółkowska zapytała, czego dotyczy autopoprawka. 

Skarbnik Barbara Krokowska powiedziała, że wynika z wprowadzenia nowego zadania w wykazie 

przedsięwzięć – Poprawa dostępności komunikacyjnej w gminie Trzebnica budowa, przebudowa 

ścieżki pieszo – rowerowej od Trzebnicy do miejscowości Księginice, etap III. 

Radny Mirosław Marzec zapytał o dział 132.16, czy w budżecie zabezpieczono środki. 

Burmistrz Gminy Trzebnica Marek Długozima odpowiedział, że zakończenie planowane jest na 

2024 rok. Środki są zabezpieczone na projekt. Udało się uzyskać zgodę na budowę małej 

obwodnicy Trzebnicy, będzie remont drogi nr 15 w kierunku Masłowca. 

Radny Artur Kania zapytał czy nowa obwodnica zacznie się przed Nowym Dworem i skończy się 

przed Księginicami. 

Burmistrz Gminy Trzebnica Marek Długozima poinformował, że tak. 

Więcej pytań nie było. Prowadzący zamknął dyskusję. 

Głosowanie projektu uchwały wraz z autopoprawką: „za” – 14, „przeciw” – 0, „wstrzymało się 

od glosowania” - 4. Uchwała Nr XVIII/197/20 w sprawie zmiany do Wieloletniej Prognozy 

Finansowej Gminy Trzebnica na rok 2020 i lata następne wraz z autopoprawką, została 

podjęta. 

    

Ad 11 

Podjęcie uchwały w sprawie zmian w budżecie Gminy Trzebnica na 2020 rok 

wraz z autopoprawką. 

Przewodniczący poinformował, że projekt był omawiany podczas komisji, następnie poprosił 

Skarbnik gminy Trzebnica o omówienie autopoprawki. Barbara Krokowska wyjaśniła,  

że w autopoprawce uwzględnione są dopłaty, które gmina otrzymała od ministerstwa finansów oraz 

środki otrzymane z województwa dolnośląskiego. Jeżeli chodzi o wydatki wprowadzono dwa nowe 

zadania: Opracowanie dokumentacji projektowej na przebudowę drogi gminnej między 

miejscowościami Skoroszów i Brzezie oraz Poprawa dostępności komunikacyjnej gminy Trzebnica, 

przebudowa ścieżki rowerowej od Trzebnicy do miejscowości Księgnice, etap III. 

Radna Renata Bujak – Ziółkowska zapytała, dlaczego na komisji nie omawiano projektu w sprawie 

dotacji na sfinansowanie parafii. 

Przewodniczący Rady Miejskiej w Trzebnicy Mateusz Stanisz odpowiedział, że radnej nie było na 

komisji, a projekt jest dzisiaj wprowadzony do porządku obrad. 
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Radny Krzysztof Śmiertka zapytał o plan wydatków majątkowych. Poprawa dostępności 

komunikacyjnej w rejonie ul. Obornickiej i 3 Maja w Trzebnicy. Czy kwota 70 000 zł  

z niewygasów została wydana, czy projekt został wykonany zgodnie z umową. 

Skarbnik Barbara Krokowska odpowiedziała, że środki były przewidziane z niewygasających 

wydatków oraz w budżecie w marcu bądź kwietniu. 

Radny Krzysztof Śmiertka powiedział, że pojawiło się nowe zadanie za 70 000 zł, natomiast nie 

było tego zadania z niewygasających wydatków dotyczącego dokumentacji projektowej za 77 000 

zł. Czy ta umowa została zrealizowana. 

Skarbnik Barbara Krokowska odparła, że jeszcze nie. 

Radny Krzysztof Śmiertka zapytał, co się stało ze środkami przeznaczonymi na ten cel. 

Skarbnik Barbara Krokowska wyjaśniła, iż ustawa o finansach publicznych określa termin 

przekazania środków. W momencie kiedy wygasną środki, a nie zostaną zrealizowane zostają 

wprowadzone ponownie do budżetu. 

Burmistrz Gminy Trzebnica Marek Długozima dodał, że projekt jest realizowany, aby upłynnić 

ruch, projekt został złożony w starostwie. 

Radny Mirosław Marzec zapytał, dlaczego wycofano 56 000 zł z OSP. 

Skarbnik Barbara Krokowska powiedziała, że na komisji informowała, iż środki będą bezpośrednio 

kierowane do OSP w Cerekwicy. 

Więcej pytań nie było. Prowadzący zamknął dyskusję. 

Salę obrad opuścił radny Mateusz Kempa. 

Przewodniczący poddał projekt uchwały wraz z autopoprawką pod głosowanie: „za” -13, 

„przeciw” -0 „wstrzymało się od głosu” – 4. Uchwała Nr XVIII/198/20 w sprawie zmian  

w budżecie Gminy Trzebnica na 2020 rok wraz z autopoprawką, została podjęta. 

 

Ad 12 

Podjęcie uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej Powiatowi Trzebnickiemu. 

W dyskusji nikt z radnych nie zabrał głosu.  

Przewodniczący poddał projekt uchwały pod głosowanie: „za” -17, „przeciw” -0 „wstrzymało się 

od głosu” – 0. Uchwała nr XVIII/199/20 w sprawie udzielenia pomocy finansowej Powiatowi 

Trzebnickiemu, została podjęta.  

 

Ad 13 

Podjęcie uchwały w sprawie zarządzenia wyboru sołtysa i członków rady sołeckiej w Sołectwie 

Skarszyn. 

W dyskusji nikt z radnych nie zabrał głosu.  

Prowadzący poddał ww. projekt pod głosowanie: „za” - 17, „przeciw” - 0, „wstrzymało się od 

głosu” – 0. Uchwała Nr XVIII/200/20 w sprawie zarządzenia wyboru sołtysa i członków rady 

sołeckiej w Sołectwie Skarszyn, została podjęta. 

 

Ad 14 

Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia zmiany Uchwały nr X/117/2015 Rady Miejskiej w Trzebnicy 

z dnia 29 października 2015 roku w sprawie „Programu Gospodarki Niskoemisyjnej dla 

Zintegrowanych Inwestycji Terytorialnych Wrocławskiego Obszaru Funkcjonalnego – Gmina 

Trzebnica”. 

Prowadzący otworzył dyskusję. 

Radny Krzysztof Śmiertka zapytał czy nie wystąpił błąd, zmieniany jest program z 2015 roku na 

program, który będzie obowiązywał od 2020 roku. Natomiast w zadaniach termin realizacji jest  

np. 2013 – 2017. 
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Przewodniczący Rady Miejskiej w Trzebnicy Mateusz Stanisz poinformował, że program 

obowiązuje już, projekt dotyczy rozszerzenia, to jest aktualizacja. 

Radna Renata Bujak – Ziółkowska powiedziała, że byłaby za tym aby bardzo oszczędnie zrobić 

modernizację i rewitalizacje parku miejskiego, jest to teren dawnego cmentarza. 

Na salę obrad wrócił radny Mateusz Kempa. 

Przewodniczący Rady Miejskiej w Trzebnicy Mateusz Stanisz odparł, że nie rozmawiają  

o modernizacji parku tylko o tej uchwale. 

Więcej pytań nie było. Prowadzący zamknął dyskusję. 

Głosowanie: „za” - 17, „przeciw - 0, „wstrzymało się od głosu” – 1. Uchwała Nr XVIII/201/20 

w sprawie przyjęcia zmiany Uchwały nr X/117/2015 Rady Miejskiej w Trzebnicy z dnia 29 

października 2015 roku w sprawie „Programu Gospodarki Niskoemisyjnej dla 

Zintegrowanych Inwestycji Terytorialnych Wrocławskiego Obszaru Funkcjonalnego – Gmina 

Trzebnica”, została podjęta. 

 

Ad 15 

Podjęcie uchwały w sprawie przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu zagospodarowania 

przestrzennego dla części terenu wsi Raszów, gm. Trzebnica. 

W dyskusji nikt z radnych nie zabrał głosu.  

Głosowanie: „za” - 18, „przeciw” - 0, „wstrzymało się od głosu” – 0. Uchwała Nr XVIII/202/20 

w sprawie przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu zagospodarowania 

przestrzennego dla części terenu wsi Raszów, gm. Trzebnica, została podjęta.  

 

Ad 16 

Podjęcie uchwały w sprawie przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu zagospodarowania 

przestrzennego wsi Nowy Dwór. 

W dyskusji nikt z radnych nie zabrał głosu.  

Głosowanie: „za” - 13, „przeciw” - 0, „wstrzymało się od głosu” – 4.  

Uchwała Nr XVIII/203/20 w sprawie przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu 

zagospodarowania przestrzennego wsi Nowy Dwór, została podjęta.  

 

Ad 17 

Podjęcie uchwały w sprawie przystąpienia do procedury zmiany granic miasta Trzebnica oraz 

przeprowadzenia konsultacji społecznych z mieszkańcami obrębu Nowy Dwór. 

Prowadzący otworzył dyskusję. 

Radny Krzysztof Śmiertka zapytał odnośnie zmiany granic, dlaczego ten wycinek został wzięty pod 

uwagę. 

Przewodniczący Rady Miejskiej w Trzebnicy Mateusz Stanisz powiedział, że na komisji naczelnik 

wyjaśniała, dopiero gmina przystępuje do procedury, odbędą się konsultacje. 

Burmistrz Gminy Trzebnica dodał, że podział wynika z tego, iż ulica jest granicą. 

Radny Artur Kania powiedział, że w sesjach mogliby uczestniczyć naczelnicy oraz radca prawny. 

Salę obrad opuścił radny Edward Sikora. 

Więcej pytań nie było. Prowadzący zamknął dyskusję. 

Głosowanie: „za” - 17, „przeciw” - 0, „wstrzymało się od głosu” – 0.  

Uchwała Nr XVIII/204/20 w sprawie przystąpienia do procedury zmiany granic miasta 

Trzebnica oraz przeprowadzenia konsultacji społecznych z mieszkańcami obrębu Nowy 

Dwór, została podjęta. 
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Ad 18 

Podjęcie uchwały w sprawie Inicjatywy Obywatelskiej dotyczącej pozostawienia/przywrócenia 

zamkniętych od 01.06.2020 r. przystanków komunikacyjnych autobusowych dla przewoźników 

międzymiastowych przy ul. K. Dz. W Bochenka w Trzebnicy. 

Prowadzący zapytał radnego Krzysztofa Śmiertkę czy komitet najpierw zebrał podpisy, a następnie 

złożył uchwałę. 

Radny Krzysztof Śmiertka odpowiedział, że tak, jest to inicjatywa obywatelska. 

Przewodniczący Rady Miejskiej w Trzebnicy Mateusz Stanisz poinformował, że projekt zawiera 

nieścisłości proceduralne, ale pomimo tego został wprowadzony do porządku obrad. 

Radny Mirosław Marzec powiedział, że jest to przeciwko mieszkańcom, którzy nie mają własnych 

środków transportu. Obiekt nie jest przygotowany. Klub KO złoży wniosek do sanepidu o kontrolę, 

czy nie powinno być sanitariatów. 

Radny Artur Kania poinformował, że projekt nie ma pieczątki radcy, projekt jest bardziej odezwą 

niż prawem. Zaproponował, aby projekt trafił do komisji. 

Radny Krzysztof Śmiertka dodał, że wszyscy powinni korzystać z pomocy tego samego radcy 

prawnego. Jeżeli są błędy to należało wezwać do usunięcia.  

Burmistrz Gminy Trzebnica Marek Długozima odparł, iż decyzja o budowie dworca zapadła 8 lat 

temu. Na dworcu jest toaleta czynna do godziny 22:00. Dodał, że będzie szukał rozwiązań, aby 

poprawić sytuację, nie jest obojętny na sprawy mieszkańców. 

Radny Mateusz Kempa powiedział, że na dworcu są miejsca postojowe dla autobusów. 

Radny Paweł Wolski poinformował, że to nie był dworzec tylko miejsce tymczasowe do czasu 

powstania nowego dworca. Ważne jest, aby była czynna toaleta. 

Radna Renata Bujak Ziółkowska powiedział, że zastosowano rozwiązania siłowe, należało ludzi 

przekonać argumentami. Lokalizacja dworca jest niekomfortowa. 

Radny Artur Kania powiedział, że z tego co pamięta nie zlikwidowano przystanków tylko  

w uchwale wprowadzono, że tam nie można wysiadać. Należałoby temat przepracować. 

Burmistrz Gminy Trzebnica Marek Długozima wyjaśnił, że uchwała została już podjęta  

na poprzedniej sesji. Projekt złożony przez komitet powinien zostać poddany głosowaniu. 

Radny Krzysztof Śmiertka powiedział, że inicjatywa uchwałodawcza powinna być uregulowana  

w statucie. 

Przewodniczący Rady Miejskiej w Trzebnicy Mateusz Stanisz odpowiedział, że zostanie określony 

regulamin na najbliższej sesji. 

Więcej pytań nie było. Prowadzący zamknął dyskusję. 

Głosowanie: „za” - 6, „przeciw” - 11, „wstrzymało się od głosu” – 0.  

Uchwała w sprawie Inicjatywy Obywatelskiej dotyczącej pozostawienia/przywrócenia 

zamkniętych od 01.06.2020 r. przystanków komunikacyjnych autobusowych dla 

przewoźników międzymiastowych przy ul. K. Dz. W Bochenka w Trzebnicy, nie została 

podjęta. 

 

Ad 19 

Podjęcie uchwały w sprawie udzielenia dotacji na sfinansowanie prac konserwatorskich, 

restauratorskich lub robót budowlanych przy zabytku wpisanym do rejestru zabytków. 

Prowadzący oddał głos Burmistrz Gminy Trzebnica. Marek Długozima wyjaśnił, iż ksiądz 

proboszcz zwrócił się z prośbą o dotację. Jest to obiekt kasy międzynarodowej, obowiązkiem gminy 

jest wspieranie zabytków. 

Salę obrad opuścił radny Kamil Ankier. 

W dyskusji nikt z radnych nie zabrał głosu.  
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Głosowanie: „za” - 13, „przeciw” - 0, „wstrzymało się od głosu” – 3.  

Uchwała Nr XVIII/205/20 w sprawie udzielenia dotacji na sfinansowanie prac 

konserwatorskich, restauratorskich lub robót budowlanych przy zabytku wpisanym do 

rejestru zabytków, została podjęta. 

 

Ad 20 

Podjęcie uchwały w sprawie rozpatrzenia skargi na działalność Burmistrza Gminy Trzebnica. 

Prowadzący oddał głos Przewodniczącemu Komisji Skarg, Wniosków i Petycji. Mateusz Kempa 

wyjaśnił, że komisja przyjęła stanowisko, iż skarga jest bezzasadna. Od stycznia śmieci były 

odbierane raz w miesiącu a nie dwa, ale faktycznie zostały odebrane i gmina nie ma możliwości 

rekompensaty mieszkańcom tego zmienionego wywozu. 

Salę obrad opuścił radny Mirosław Marzec. 

Radny Artur Kempa zapytał, czy regulamin mówił o tym, czy dwa razy w miesiącu czy raz. 

Przewodniczący Komisji Skarg, Wniosków i Petycji odpowiedział, iż komisja uznała, że ustawa, 

która jest aktem nadrzędnym dopuszczała od nowego roku zmianę częstotliwości. 

Radny Krzysztof Śmiertka powiedział, że nie może zgodzić się z tym. Jeżeli ustawa reguluje coś,  

a nie jest to wdrożone, to działamy według starych zasad. 

Więcej pytań nie było. Prowadzący zamknął dyskusję. 

Głosowanie: „za” - 11, „przeciw” - 1, „wstrzymało się od głosu” – 3.  

Uchwała Nr XVIII/206/20 w sprawie rozpatrzenia skargi na działalność Burmistrza Gminy 

Trzebnica, została podjęta. 

 

Ad 21 

Komunikaty. 

Przewodnicząca Komisji Rewizyjnej Maria Ciepluch przedstawiła protokół pokontrolny z kontroli 

zadania pn. „Budowa Centrum Przesiadkowego w Trzebnicy”. Nie stwierdzono nieprawidłowości  

w zakresie gospodarowania i zarządzania środkami finansowymi. Przewodnicząca dodała, że radny 

Zbigniew Kuźma złożył zdanie odrębne do protokołu. 

 

Ad 22 

Zamknięcie XVIII sesji Rady Miejskiej w Trzebnicy. 

Przewodniczący Rady powiedział cyt:, „ że w związku z wyczerpaniem porządku obrad zamykam 

obrady XVIII sesji Rady Miejskiej w Trzebnicy”. 

Obrady sesji zakończyły się o godzinie 16:42. 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

Protokół sporządziła: 

Adrianna Cendrowska  
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